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Svar på spørgsmål 245 (Alm. del): 

I brev af 16. marts 2018 har udvalget efter ønske fra Jakob Sølvhøj (EL) 

stillet mig følgende spørgsmål: 

Spørgsmål 245:  
”Er ministeren enig i, at forslaget om fordeling af gymnasieelever i rege-

ringens parallelsamfundsudspil ikke løser problematikken med, at gym-

nasierne optager for mange elever?” 

 

Svar: 

Ja. 

 

Forslaget om fordeling af gymnasieelever, der indgår i regeringens paral-

lelsamfundsudspil, har et andet sigte end det fleksible klasseloft. 

 

Det fleksible klasseloft har til formål at begrænse klassekvotienterne i de 

gymnasiale uddannelser af hensyn til den generelle undervisningskvalitet. 

 

Forslaget om nye elevfordelingsregler har i stedet til formål at sikre en 

bedre fordeling af elever på gymnasierne. Hensigten med forslaget om 

bedre fordeling af elever på gymnasierne er at ændre på elevsammensæt-

ningen på de enkelte gymnasier, når denne medfører faglige og pædago-

giske udfordringer. 

 

Det er således forskellige problematikker, som henholdsvis det fleksible 

klasseloft og forslaget om nye elevfordelingsregler adresserer. 

 

 

Med venlig hilsen 
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